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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DEL POBLE-SEC 

 
Data: 27 de novembre de 2023, 18.00 h 
 
Lloc: Centre Cívic El Sortidor (Pl. del Sortidor 12) 
 
Presideixen el Consell: 

Sra. Raquel Gil,   Regidora del Districte de Sants-Montjuïc 
Sra. Àfrica Cardona,   Gerenta del Districte de Sants-Montjuïc 
Sra. Susanna Crespo,  Vicepresidenta del Consell de Barri del Poble-sec  
Sr. Eudosio Gutiérrez,   Conseller de Barri del Poble-sec 
  
Consellers/es: 
Sra. Carolina López,   GMD BeC 
Sra. Georgina Lázaro,   GMD JxCAT-Trias x Barcelona 
Sra. Verònica Vives,  GMD ERC  
Sr. José Antonio Calleja, GMD PPC 
 
Persones i entitats assistents: 
CE APA Poble-sec  
Coordinadora d’Entitats del Poble-sec  
CUP Sants-Montjuïc  
Associació de Pares de Discapacitats Psíquics de Poble-sec / Paral·lel  
El Troc Associació per a la Promoció del Col·leccionisme  
Comerciants del Poble-sec  
Castellers del Poble-sec   
Diverscoop  
Associació Sociocultural La Formiga  
Consell de Cultura Popular i Tradicional del Poble-sec  
Alerta Poble-sec  
Taller Artesà  
AVV Poble-sec   
Bibliomusicineteca 
 
Tècnics/es municipals: 
Sra. Núria Pérez, Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 
Sr. Nico Alonso, Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 
Sra. Anna Serra,   Direcció de Democràcia Activa i referent de participació al 
    Districte 
 
Assistència: 52 persones (24 dones, 28 homes) 

 

Ordre del dia:  

1. Benvinguda 
2. Informe de la Regidora 
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3. Explicació dels procediments d’elecció de la nova Comissió de Seguiment i vicepresidència 
del Consell de Barri 
4. Torn obert de paraules 
 

 

 

1. Benvinguda. 

 

Susanna Crespo, Vicepresidenta del Consell de Barri, dona la benvinguda i explica que avui 
s’està realitzant una enquesta en el marc del Pla d’Acció d’Interculturalitat. Està previst fer-la 
també en pròximes sessions, així com en altres consells i audiències públiques de la resta de la 
ciutat. L’objectiu de l’enquesta és disposar de dades contrastades sobre el perfil de les 
persones que participen en els Consells de Barri i Audiències Públiques, amb dades com el seu 
gènere, edat i origen i conèixer si són representatives del perfil de la població que viu al barri. 
Recorda que l’últim Consell de Barri del Poble-sec tingué lloc el 22 de març, dona la 
benvinguda a la nova Regidora del Districte i li cedeix la paraula.   

 
 
2. Informe de la Regidora. 

 
Raquel Gil es presenta com la Regidora del Districte de Sants-Montjuïc des del mes juny, 
remarcant que sent un vincle familiar i històric important amb el Poble-sec. Explica que fa 6 
mesos que no se celebra el Consell: hi ha molts dubtes i temes acumulats, a més de curiositat 
pel nou govern, així que s’intentarà respondre a tots els dubtes. No obstant això, recorda que el 
Consell de Barri és també un espai de participació on crear estratègies conjuntes i que la 
fiscalització a l’administració s’aborda més a les audiències públiques. Anuncia que al seu 
informe explicarà temes relacionats amb accions de govern i qüestions que s’han recollit a la 
reunió prèvia al Consell:  
 
 - Pla de desenvolupament comunitari del Poble-sec: Aquests espais han continuat
 treballant, generant taules, comissions i espais. Enumera algunes de les iniciatives dels
 últims mesos. La Taula de Cultura va participar a l’octubre  al Viu Montjuïc al Grec i ara
 està preparant el carnaval al barri amb visió comunitària. La Taula de Salut Comunitària,
 amb l’Escola Popular de Salut per a Persones Grans van organitzar una taula rodona sobre 
 salut mental, activitats pel Dia de l’Activitat Física i el projecte Cos i Dolor, amb un grup de
 dones que va participar en l’acte central del Districte del Dia Contra la Violència Contra Les
 Dones, un esdeveniment que va tenir un gran èxit. S’ha creat un grup motor pel Dia de 
 l’Activitat Física, a l’abril. Pel que fa a la Taula d’Educació, està fent un treball participatiu 
 per veure quines són les inquietuds i coneixements presents al barri en aquest àmbit. La
 Comissió Sociolaboral està fent el Tastet d’Oficis i la Comissió de Santa Madrona està
 fent treball en xarxa amb entitats i establiments: la 1a edició de les Festes de Santa
 Madrona va ser exitosa i continuen altres projectes com l’Enredem Poble-sec,
 Radioactius, etcètera.   
 
 - Pla Endreça: La lluita contra l’incivisme i la neteja de l’espai públic s’ha vist com un
 element transversal als Consells de Barri, així com durant la campanya electoral i als
 primers mesos del nou govern. Hi ha la voluntat de prioritzar aquestes qüestions a través
 del Pla Endreça, que té un doble vessant: per una banda, l’Ajuntament ha de fer el
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 seguiment de les empreses concessionàries del Servei de Neteja per tal que compleixin
 els plecs de condicions. S’han triplicat les inspeccions a carrer, fet que ha incrementat la
 detecció d’incidències al servei pel que fa a horaris, vehicles, etcètera: s’han obert
 procediments sancionadors i s’està fent un seguiment molt estricte, alhora que s’està
 estudiant atentament què es pot millorar. En segon terme, remarca la importància de la
 utilització i cura dels espais públics i assenyala l’incivisme: hi ha un mal ús de les
 papereres, hi ha brossa fora dels contenidors, hi ha actituds molestes a les nits, etcètera. 
 Anuncia que es vol treballar les qüestions de convivència amb una mirada diferent: s’està 
 treballant en la modificació de l’Ordenança de Civisme, que té 20 anys i s’ha d’actualitzar i
 disposar de millors eines contra els incompliments greus i reiterats, malgrat que les
 conductes incíviques siguin responsabilitat d’una minoria de persones. També s’ha creat la
 la Comissionada per la Convivència i el Civisme, Montserrat Surroca: s’ha demanat des de
 Districte que ajudi i que es reuneixi amb el veïnat per a recollir propostes.   
 
 Alguns dels espais més assenyalats del barri pel tema de la neteja i el civisme són la pl.
 Santa Madrona, la de la Bella Dorita i el C/ Bòbila: en aquest últim, s’havien rebut queixes  
 causa d’una intervenció entorn de l’escola que no estava funcionant del tot bé. S’han fet
 taules amb els veïns, amb l’escola i la Guàrdia Urbana i s’han pres mesures per a millorar i
 assegurar que l’espai no acabi generant problemes de convivència. Allà on es facin
 intervencions i no funcionin, s’ha de poder revisar i ser prou generosos per a trobar
 solucions entre tots i totes. Finalment, la tercera pota del Pla Endreça és el manteniment:
 en molts casos, per diverses raons, ha fallat i no s’ha assegurat la vida útil de grans
 projectes que s’havien engegat. Es treballarà en la millor coordinació entre els diferents
 serveis públics i es dotaran recursos econòmics suficients per a poder fer el manteniment
 necessari.   
 
 - Zones d’ús compartit per a gossos: Espais on poden anar deslligats i hi ha convivència
 compartida. Com que ara hi haurà zones delimitades, en la resta d’espais sí que hauran
 d’anar lligats. Això anirà acompanyat de molta informació, però, en un moment donat,
 també es podrà acompanyar de sancions pel seu incompliment.   
 
Actuacions Transformadores al barri:   
 
 - Obres del Parc de les Tres Xemeneies: No és la transformació definitiva, però ha d’ajudar
 a començar a canviar els usos de la plaça i que siguin més adients a les demandes dels
 veïns i que ajudin a desmuntar les activitats més incíviques que s’hi donen. Les obres han
 arrencat a finals d’octubre: s’han eliminat elements i retirat mobiliari existent per a ubicar-hi
 una pista de bàsquet i un espai de cal·listènia a la zona central. Agraeix la mirada dels
 joves que han aportat a aquest projecte proactivament. Està previst que, si es compleixen
 tots els terminis, l’espai ja estarà disponible el mes de febrer. Pel que fa al conveni amb el
 privat, està en el mateix estat: ara s’ha accelerat la documentació del conveni amb
 l’empresa propietària i que ha de col·laborar econòmicament en la reforma d’aquest espai.
 S’està fent tota la tramitació administrativa i s’anirà explicant com avança.   
 
 - 25è aniversari dels Castellers de Poble-sec: L’entitat va demanar ajuda amb la cessió
 d’un espai per a poder celebrar el seu aniversari i ja s’ha trobat una ubicació.  
 
 - Obres del col·lector de Vilà i Vilà: Han començat al tram entre C/ Palaudàries i la pl. Bella 
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 Dorita. S’anirà construint per fases, la primera arriba fins al C/ Mata.  
 
 - Obres a les Hortes de Sant Bertran: Han començat a finals de novembre i duraran 1 any:
 s’executaran en paral·lel a l’últim tram de les obres del col·lector.   
 
 - Jardins de Walter Benjamin: S’havia donat permís a l’Institut Consell de Cent per a fer-lo 
 servir per part de l’alumnat. S’està estudiant una solució per un dels tancaments de
 l’espai que dona problemes.   
 
 - Millora dels talussos de Montjuïc: Començant per Font Florida 43-91 i 93-115, l’Av. de
 l’Estadi 2 i el C/ Cartoixa. El del Sot del Migdia no entra en aquesta fase.   
 
 - Ampliació dels Horts de la Font Trobada: S’ha finalitzat el segon hort i està en procés
 d’acabar la remodelació del camí d’accés. L’aula ambiental s’habilitarà per entrar en
 funcionament en paral·lel.  
 
Actualitzacions a equipaments:   
 
 - Casa de la Premsa: Amb els metres quadrats del projecte original, es necessitaven dues
 sortides per raons de seguretat: això depenia que es fessin les obres a la seu de la 
Guàrdia Urbana que, finalment, no es faran en aquest mandat. Parlant amb les associacions 
que han estat reivindicant aquest espai, s’ha proposat una via intermèdia que pot ser una
 solució de consens: impulsar un projecte executiu que disposi de menys metres quadrats a 
 la planta baixa i que només necessiti una sortida. En el moment que es facin les obres a la 
 seu de la policia municipal, es podrà reprendre la proposta original. Recorda que els
 calendaris de l’Administració són llargs, però desbloquejar aquesta fase ajuda que
 comencin a comptar els terminis.  
 
 - Antiga tresoreria de la Seguretat Social (Av. Paral·lel 149): S’ha fet petició una formal a 
 govern de l’Estat perquè faci la cessió: com que no hi havia govern fins fa pocs dies, fins
 ara s’havien rebut bones paraules, però no hi havia una resposta oficial. L’Ajuntament està
 preparant una comissió bilateral amb la Generalitat i el govern central i aquesta qüestió hi
 constarà: es compromet a continuar insistint.   
 
 - El Molino: Des de l’ICUB es llançarà als pròxims dies la licitació perquè es presentin
 projectes i propostes per a dinamitzar la gestió d’aquest equipament públic i històric del
 barri.  
 
 - Refugi del c/ Piquer: Es troba en un estat de conservació molt bo, perquè estava molt ben 
 construït. Un cop els equips de l’Ajuntament han acabat de fer el desenrunament, s’estan
 fent diverses valoracions: quan hi hagi pressupost, es podrà arranjar l’escala i fer-lo
 visitable. També es vol fer un estudi sobre Memòria Democràtica a la ciutat i analitzar tots
 els refugis que hi ha.  
 
 
3. Explicació dels procediments d’elecció de la nova Comissió de Seguiment i 

de la vicepresidència del Consell de Barri.  
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Pren la paraula Anna Serra, tècnica de Democràcia Activa al districte, qui recorda que, com 
cada inici de mandat, cal renovar els membres de la Comissió de Seguiment i la Vice-
presidència del Consell de Barri. Comparteix presentació en pantalla i explica el procediment 
d’elecció i guia per la presentació de candidatures.  
 
Indica que el Consell de Barri és l’òrgan d’enfortiment comunitari i de participació política de la 
ciutadania en les qüestions que afecten el territori. Té per finalitat ser un canal de participació 
ciutadana en el desenvolupament de polítiques de proximitat i convivència i afavorir la cohesió 
social i la millora de la qualitat de vida.  
 
És un espai per debatre:  
 · La identificació i priorització de les problemàtiques del barri.  
 · La revisió de les polítiques públiques del barri.  
 · Propostes d’intervenció al barri. 
 
Forma part del Consell de Barri: 

· Entitats i associacions, grups o plataformes, ciutadans i ciutadanes, veïns i veïnes. 
· Presidència: Regidora o en qui delegui (Conseller). 
· Conseller/a de cada grup municipal. 

 
Cada Consell de Barri ha de constituir una Comissió de Seguiment. Recorda les funcions de la 
Comissió de Seguiment, indicant que les seves sessions són públiques i obertes, però només 
tenen dret a vot les persones que en son membre. Les funcions són:  

1. Elaborar l’ordre del dia del Consell de Barri. 
2. Garantir la redacció, enviament i publicació de les actes. 
3. Fer el seguiment dels temes plantejats al Consell de Barri així com dels principals 
projectes en marxa al barri. 
4. Elevar l’acord del Consell de Barri per incloure un punt a l’ordre del dia del plenari de 
Districte. 
5. Convocar sessions i taules de treball per treballar assumptes que s’han de sotmetre 
a l’aprovació del Consell de Barri. 

 
Presenta el procediment d’elecció: 

1. Presentació del procés al Consell de Barri 
2. Presentació de candidatures, fins a 3 dies abans del proper Consell de Barri a l’espai 
del Consell de Barri a decidim.barcelona   
3. Confirmació de candidatures, a la Comissió de Seguiment prèvia al primer Consell 
de Barri del 2024 (1r trimestre de 2024). 
4. Votació de candidatures, 1r trimestre de 2024 al proper Consell de Barri 

 
Continua explicant el procediment d’elecció de la Vice-presidència, explicant les seves 
funcions, i recordant que la persona candidata ha de ser un ciutadà o una ciutadana de 
consens, amb una trajectòria reconeguda, vinculada a la vida social o associativa del barri, 
segons estableix l'article 63 Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament de 
Barcelona. Recorda que és el nexe entre l’administració i el veïnat, modera el debat al Consell 
de Barri, i vetlla pel seguiment i el retorn dels acords i les interpel·lacions realitzades. 

 
Presenta el procediment d’elecció:  
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· Presentació del procés al Consell de Barri 
· Presentació de candidatures, fins a 3 dies abans del proper Consell de Barri a l’espai 
del Consell de Barri a decidim.barcelona   
· Confirmació de candidatures, Consell de barri 1er Tr 2024 
· Votació de candidatures, 1er Tr 2024 al proper Consell de Barri 

 
Explica com presentar una candidatura: 

· Entrar a la web del Decidim.barcelona. S’ha d’estar registrat prèviament per poder 
entrar-hi. 
· Òrgans de participació: Fixar-se que la sessió ha estat iniciada correctament. 
· Anar al calaix del Dte. Sants-Montjuic. Barri d’Hostafrancs. Cal escollir la pestanya per 
a presentar-se com a candidata a vicepresidència o CdS. 

 
Assenyala que s’elaborarà un resum de la guia per adjuntar-la a les persones interessades.  
 
 
4. Torn obert de paraules.   
 

Intervenció Resposta 

Jordí, veí del C/ Piquer 10:                              
· Parla en nom d’uns quants veïns de la seva 
finca. Denuncia que al cantó d’on viu hi ha un 
edifici que va caure farà 2 anys, es va quedar 
en runes i la propietat se n’ha desentès: és un 
niu de rates, de paneroles i de coloms. Els 
veïns de tota l’illa interior, amb blocs del C/ 
Mata, Vilà i Vilà, Palaudàries i Piquer en 
pateixen les conseqüències.               
· Critica que el Pla Endreça no hi hagi actuat, 
malgrat tota la campanya mediàtica que ha 
costat més de 300.000 €. Es va aconseguir 
que l’Ajuntament entrés a desratitzar perquè 
els veïns van avisar a Betevé, que va fer un 
reportatge. Assenyala que s’han posat moltes 
denúncies, però només hi ha hagut moviment 
quan s’ha protestat.                             
· Expressa molt malestar i remarca que la 
solució està sent massa lenta i que els veïns 
no poden conviure amb aquest problema molt 
més temps. Anuncia que ja tenen comptes 
preparats per xarxes socials i pancartes, però 
no voldrien haver d’arribar fins a aquest 
extrem. També critica que l’alcalde Collboni, en 
campanya electoral, va acceptar que es 
tractava d’un problema de salut pública i va 
prometre que es resoldria en poc temps: 
demana que es tingui cura amb quines 

Raquel Gil respon que els veïns tenen raó a 
l’hora de plantejar queixes, però matisa que, 
perquè una qüestió sigui considerada com un 
problema de salut pública, cal que compleixi 
uns requisits específics. Amb els coloms, per 
exemple, s’han de complir unes condicions 
que no sempre es donen, encara que siguin 
igualment molestos. Pel que fa a aquest cas 
concret, comunica que hi ha constància que 
s’ha tornat a fer un requeriment al propietari. 
Això s’ha de fer perquè l’Administració pugui 
actuar, encara que sigui subsidiàriament, ja 
que es tracta d’un espai privat: per entrar-hi cal 
una autorització judicial, excepte en els casos 
de salut pública. També recorda que els veïns 
tenen el dret a protestar tot el que vulguin, 
però remarca que cal trobar una solució a llarg 
termini i opina que aquesta no arribarà més 
aviat perquè els veïns protestin: això ha pogut 
passar en altres conflictes i moments, però no 
és la manera de treballar del Districte ni de la 
Regidora. Es compromet a revisar quins són 
els marges legals per a actuar i continuar 
pendents: no es mirarà cap a una altra banda, 
tot i que no sigui competència municipal. 
Finalment, demana els veïns, respectant el seu 
dret a convocar les mobilitzacions que creguin 
oportunes, a esperar a veure què passa amb 
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Intervenció Resposta 

promeses es fan.             
· Denuncia que, a més, a les runes s’hi 
acumula l’aigua i les humitats estan afectant 
l’edifici del costat. Reclama que, almenys, es 
desenruni l’edifici de manera urgent per a 
evitar que s’hi acumulin tantes rates i deixalles. 
Ha sentit que l’Ajuntament podria fer-ho i 
passar-li factura a la propietat posteriorment. 

el requeriment a la propietat i ofereix fer una 
reunió amb els veïns i veïnes per a estudiar 
quins són els següents passos a seguir.   

Maria, veïna del C/ Piquer: En relació amb 
l’anterior intervenció, denuncia que no pot ni 
estendre la roba per culpa de la invasió de 
coloms. Expressa molt malestar. 

 

Isidre, veí:                           
· Explica que el C/ de la Palma té 3 pàrquings 
importants: per accedir-hi des del costat del 
port, s’ha d’anar fins al C/ Lleida i entrar per C/ 
de la França Xica. Aquest carrer s’obre 
moltíssim, com un embut, des del C/ Palma 
fins al C/ Rades: demana que s’estudiï si 
aquest tram podria ser de doble circulació, fet 
que facilitaria l’accés als vehicles.   
· Remarca que en aquesta zona hi ha molts 
pàrquings de veïns de la Satalia. Des que han 
tancat el C/ Bòbila, els vehicles han de fer una 
volta molt gran per poder accedir-hi.            
· Exposa que la seva casa limita amb la 
petanca pública que hi ha al passeig de 
l’Exposició 105-107. Aquest equipament es va 
construir als anys 80 del segle passat i té 3 
nivells. Al seu moment, en lloc del mur de 
contenció que hagués tocat, s’hi va aixecar 
una paret simple que, 40 anys després, ja no 
aguanta: si no ha caigut és gràcies a 
l’estructura de l’escala que hi ha al costat. 
Denuncia que la paret del seu jardí té una 
esquerda de 6 cm d’ample i que el paviment 
s’està enfonsant. Alerta que hi ha perill que el 
terreny cedeixi quan hi hagi pluges i podrien, 
fins i tot caure arbres. Fa més de 2 anys que 
demana una solució i que l’Ajuntament se’n 
faci càrrec. 

Raquel Gil es compromet a estudiar la qüestió 
tècnica i intentar trobar una solució: més enllà 
de les molèsties al jardí del veí, hi ha un 
perill.  També pren nota sobre la solució 
proposada al C/ França Xica i es compromet a 
consultar-ho amb Mobilitat.   

Margarita, veïna:                                 
·  Explica que ve al 1r pis al Centre Cívic El 
Sortidor a fer gimnàstica: critica que, des de fa 
una setmana l’ascensor està espatllat i s’ha 

Raquel Gil pren nota i es compromet a mirar 
on està el problema amb el manteniment de 
l’ascensor:  en molts àmbits està passant que 
hi ha un retard amb l’arribada de peces 
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Intervenció Resposta 

comunicat que trigaran dues setmanes més, 
malgrat que hi ha persones que no poden fer 
servir les escales. Recorda que es tracta d’un 
equipament municipal, malgrat que el gestioni 
una empresa.                                                
· Assenyala que al C/ Bòbila hi ha un 
aparcament de motos on estacionen vehicles 
de l’empresa Cabify. Pregunta si és normal 
que una empresa privada ocupi places 
d’aparcament públiques. 

mecàniques per qüestions relacionades amb la 
guerra d’Ucraïna.                       
 
Pel que fa a les places de sharing de moto 
elèctrica, tenen limitacions a tota la ciutat: són 
l’alternativa privada a l’ús del Bicing. Dintre de 
la lògica de promoure una mobilitat més 
sostenible, l’Ajuntament té acords amb 
determinades empreses a alguns barris perquè 
puguin fer servir els aparcaments públics per a 
motos. Es tracta d’una col·laboració 
publicoprivada: s’hi pot estar d’acord o no, 
però hi ha la garantia que s’està complint la 
normativa. Finalment, es compromet a 
comprovar si aquesta empresa en concret està 
dins de l’acord.  

Manel, veí i secretari i responsable de la part 
social del CE APA Poble-sec i membre de la 
Coordinadora d’Entitats:                         
· Destaca que el CE APA Poble-sec és l’únic 
club al barri de futbol base, amb gairebé 400 
infants i assenyala que el fet que la instal·lació 
s’hagi de pagar a través d’un gestor està 
ofegant a l’entitat. Fa temps que demanen 
gestió cívica i que ho porti el club directament 
o una federació d’entitats del barri. Actualment 
paguen 5.500 euros al mes.                  
· Exposa que a les Tres Xemeneies hi ha poc 
espai i s’està utilitzant el Pavelló Itàlia: tenen 
clar que s’enderrocarà, però espera que 
s’enderrocarà com més tard millor, perquè es 
necessita espai esportiu al barri.         
· Assenyala que l’esport és molt important al 
Poble-sec: constitueix un mitjà de socialització, 
sobretot per a la gent nouvinguda i enriqueix 
molt el barri. 

Raquel Gil respon que fan falta equipaments, 
però cal prioritzar. Explica que es pot estar 
d’acord quasi amb el 100% de les necessitats: 
també cal un centre per a la gent gran, altres 
espais per joves, etcètera. Barcelona és una 
ciutat amb cicles de vida i interessos molt 
diversos i s’ha d’intentar donar el màxim de 
respostes. Apunta que s’ha oblidat de 
comentar una qüestió a l’informe: perquè tot 
això passi, es necessita pressupost. 
Actualment, els pressupostos de l’Ajuntament 
són prorrogats: el govern està en minoria i hi 
ha converses amb la resta de grups del 
consistori, excepte un. Afirma que no és cap 
excusa, però aquest és el panorama ara 
mateix i té una implicació amb el Pla d’Inversió 
Municipal. Alguns dels projectes que s’han 
mencionat estan més madurs i d’altres menys: 
el que importa és que tots estan ben 
dissenyats i van caminant per a fer-se realitat.   
 
Pel que fa a la gestió cívica d’espais, comunica 
que, segurament es revisaran totes: sobre el 
paper estan molt bé, però a la pràctica n’hi ha 
que estan funcionant i d’altres que no i que 
estan generant inversions extraordinàries de 
l’Ajuntament per a mantenir-les. Els 
equipaments esportius especialment, amb la 
COVID, han estat molt tensats: s’ha fet un 
esforç de part del consistori, des del 
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pressupost municipal, per a mantenir-los vius.                            
  Sobre el Pavelló Itàlia, aclareix que no és 
l’original: es va construir als anys 80, saltant-se 
les normes del planejament urbanístic del 
moment. Mentre la Fira l’ha utilitzat amb una 
cessió, ha tingut la seva vida. Al moment que 
la Fira l’ha retornat a l’Ajuntament, s’ha 
reactivat l’expedient: està en una zona verda, 
els permisos són nuls i fer-hi qualsevol cosa 
que no sigui enderrocar seria un delicte. 
L’única manera de fer un ús provisional és 
començar un expedient d’enderroc: qualsevol 
cessió o activitat que es fes en aquest espai, 
comportaria responsabilitat penal. S’ha fet una 
cessió provisional, però no es pot ampliar els 
usuaris, pel que diuen els juristes. Això no vol 
dir que s’enderrocarà imminentment: els 
processos administratius són lents i, 
evidentment, no hi ha pressa amb aquest 
expedient. Aquesta cessió es farà de manera 
anual, s’anirà revisant i renovant i s’aprofitarà 
el temps per a trobar una solució a llarg 
termini. També s’està estudiant el tema del 
Palau d’Esports. 

Marc, membre de CUP Sants-Montjuïc:      
· Es mostra molt d’acord amb les demandes de 
l’anterior intervenció.               
· Celebra que la Regidora hagi parlat 
d’equipaments, un dels problemes més greus 
del barri. Pregunta si l’Ajuntament no sabia la 
informació sobre la legalitat del Pavelló Itàlia 
quan va fer diverses promeses al respecte fa 8 
mesos.                                 
· Pregunta si, amb el Pavelló Itàlia, s’ha fet un 
favor a Fira des de l’Ajuntament incomplint la 
llei i construint en zona verda.                 
· Demana quina serà l’alternativa que 
l’Ajuntament proposarà per suplir el Pavelló 
Itàlia, tal com es va prometre abans de les 
eleccions del maig. Demana quan pensa 
l’Ajuntament obrir nous equipaments i si pot 
donar dates.                                   
· Pregunta si l’Ajuntament ha començat a 
adquirir aquells solars que es van prometre a 
finals del mandat, amb els 6,8 milions d’euros 
obtinguts a través d’una operació que qualifica 

Raquel Gil respon que aquesta informació 
relativa al Pavelló Itàlia se sap des del moment 
oficial que la Fira va recepcionar el recinte a 
l’Ajuntament. L’última reforma del 2014 va ser 
amb el govern de Trias i tampoc se li va poder 
donar solució: com que ha estat molts anys a 
Fira i el problema ve des dels anys 80, no 
s’han activat les alertes fins al moment que 
l’Ajuntament l’ha recepcionat.   Apunta que 
ella no ha estat a l’expedient i desconeix la 
normativa de quan es va construir, però opina 
que si es va fer la cessió a Fira, seria legal. A 
mesura que la normativa ha anat canviant, hi 
ha hagut zones que s’han quedat en una zona 
grisa: amb l’actual marc legal això no es podria 
fer, però segurament, quan es va fer la cessió, 
sí que era possible.  Sobre l’acord amb un 
privat, que podrà construir unes oficines, 
explica que pagarà una indemnització amb la 
qual es podrà millorar el barri. El conveni ja 
s’ha signat i ara s’han de seguir els passos. 
Amb aquests diners, la intenció és arreglar la 
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d’especulativa, amb 0 equipaments per al barri 
i oficines de luxe. 

plaça i veure si es poden crear equipaments 
nous. Hi ha d’haver una residència 
d’estudiants, un espai per joves, etcètera. 
S’han de valorar les necessitats que hi ha 
d’espais i a partir d’aquí anar prenent decisions 
amb consensos amb les entitats.   

Jordi, veí membre de Casa de la Premsa i El 
Troc:             
· Sobre el pavelló d’esports del C/ Lleida, 
recorda que fa 6 anys Collboni va presentar un 
projecte: opina que seria positiu que 
l’Ajuntament prioritzés i tanqués aquest tema 
d’una vegada.                                  
· Sobre el Pavelló Itàlia demana que, mentre 
no es tiri a terra, es pugui fer servir: hi ha 
entitats, com el Troc, que l’han demanat per a 
fer-la servir.                                    
· Pel que fa a la Casa de la Premsa, valora 
positivament que hagi tirat endavant i que 
Paral·lel 149 estigui present a la comissió 
bilateral. 
· Finalment, recorda que es va demanar a la 
Comissió de Seguiment del Consell de Barri 
que es parlés sobre la Taula de Mobilitat i no 
s’ha fet. Aquesta taula no s’ha reunit des de 
febrer de 2022. Considera que el tema del C/ 
Radas i la Palma de fer un tram amb doble 
sentit de circulació s’hauria de parlar.  

 

Roco, veí:                                    
· Desitja molts encerts a la Regidora al llarg 
dels pròxims 4 anys.                   
· Assenyala que al C/ Creu dels Molers no hi 
ha ni 1 paperera, n’hi havia 1 a Elkano que es 
va treure i no es va reposar: demana que se 
solucioni. En aquella zona hi ha molts bars i hi 
passa molta gent: els diumenges està tot molt 
brut. Malgrat que es veu que es neteja a la 
zona de Paral·lel, critica que els carrers del 
barri estan plens de llaunes i deixalles.                
· Pregunta què pensa fer l’Ajuntament sobre el 
cablejat telefònic que hi ha a tots els edificis 
del Poble-sec: queda molt lleig i a altres 
districtes, com a l’Eixample, no es veu així. 
Demana si s’elaborarà alguna normativa que 
ho reguli.                       

Raquel Gil respon, sobre La Magrana, que 
s’han fet actuacions per a retirar l’assentament 
que hi havia a les escales de Creu dels Molers 
en diferents etapes: amb policia, amb Serveis 
Socials, etcètera. Aquest espai té moltes 
mancances bàsiques: hi havia peticions 
veïnals per a gestionar-lo, però no té ni aigua 
ni llum. Per ara, s’ha assegurat el perímetre, 
s’ha tancat l’accés a zones perilloses i s’està 
treballant amb entitats, amb la Taula de 
Patrimoni Ciutadà i amb diversos serveis 
municipals per veure quin és el futur de l’espai. 
L’edifici està catalogat i això dificulta el seu 
enderroc.                  Més enllà de l’opinió 
personal del veí, que no vol qüestionar, explica 
que els temes interreligiosos es treballen amb 
una comissionada específica de l’Ajuntament i 
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· Critica que no veu mai Guàrdia Urbana al 
barri, malgrat que surt cada dia 4 vegades a 
passejar la seva mascota. Els caps de 
setmana tampoc veu patrulles, malgrat que hi 
ha moltíssim incivisme. Ha millorat la neteja, 
perquè es passa moltes vegades, però 
l’incivisme continua igual i aquesta és la feina 
de la policia municipal.                         
· Recorda que l’anterior Regidor va prometre 
en un Consell de Barri que el pròxim carrer 
que es reurbanitzaria seria el C/ Elkano: la 
vorera fa menys d’1 metre d’amplada. 
Pregunta com està aquest tema.          
· Assenyala que La Magrana és un niu 
d’incivisme i de problemes: als veïns els hi han 
robat bústies i reixes, que després han 
aparegut allà. Pregunta quina serà la solució.  
· Assenyala a la mesquita del C/ Radas, 
expressant prejudicis i considerant que es 
tracta d’una qüestió policial. Diversos veïns 
protesten davant aquesta intervenció.                  

amb equips municipals. Hi ha una relació molt 
bona amb els centres de culte: es fa seguiment 
i es treballa conjuntament. En els casos 
puntuals que una persona ha denunciat que no 
té llibertat, sigui de la religió que sigui, 
mitjançant els mateixos interessats, altres 
entitats o la policia, s’hi ha actuat.    Pren 
nota sobre les papereres al C/ Elkano i la 
manca de neteja dels diumenges.      Sobre 
el cablejat, comunica que s’està  treballant 
amb Endesa per a fer un plec i que es treguin 
progressivament els pals antics de la llum: s’ha 
començat amb els barris de muntanya, Horta i 
Nou Barris, perquè generaven problemes de 
mobilitat i d’accessibilitat. Aquesta mesura 
podria ajudar a avançar, més endavant, amb el 
tema del cablejat telefònic. És cert que a altres 
districtes hi ha carrers on s’han fet obres que 
han permès soterrat tot el cablejat, però no 
sempre passa. Es mirarà si hi ha maneres de 
ser més proactius amb aquesta qüestió.   

Carlos, veí del C/ Blesa tocant al Psg. de 
Montjuïc:                 
· Denuncia que hi ha un problema de seguretat 
a la zona des de fa anys. Hi ha persones que 
dormen a la muntanya i que, afirma, després 
baixen al barri i cometen robatoris. Opina que 
la situació ha millorat, però percep una 
relaxació de la Guàrdia Urbana i dels Mossos 
d’Esquadra amb aquest tema.  
· Assenyala que al C/ Blesa 10 hi ha un local 
que ja s’ha tornat a intentar a ocupar.     
· Apunta que tornen a haver-hi robatoris al C/ 
Mata i al C/ Nou de la Rambla.              
· Critica que, al solar del C/ Blesa 1, abans la 
Guàrdia Urbana hi anava a treure a les 
persones que hi vivien i a llençar les seves 
coses. Fa 1 mes que això s’ha aturat: ara es 
neteja el solar, però no es toquen les coses de 
les persones que hi viuen. 

Raquel Gil respon que es té consciència de la 
situació al C/ Blesa 1 i al C/ Blesa 10: els 
equips de Mossos d’Esquadra i Guàrdia 
Urbana han enviat comunicacions durant el 
cap de setmana i estan fent seguiment.    
 
Pel que fa al local, és d’un privat que no està 
fent el que caldria: l’Ajuntament hi està 
treballant, se li ha ofert que hi posi activitat, 
però de moment no hi ha hagut manera 
d’arribar a un acord.                  
 
Sobre el solar, es compromet a preguntar als 
equips de la Guàrdia Urbana perquè s’ha 
deixat de fer l’actuació que es feia 
mensualment.                    
 
Sobre les persones que dormen a Montjuïc, 
reflexiona que Barcelona és la ciutat que ha fet 
més inversió de tota Catalunya en suport a les 
persones sense llar. Malauradament, manca el 
suport d’altres ajuntaments i administracions i 
això fa que hi hagi una arribada constant de 
gent en aquesta situació. Afirma que és un 
tema en el qual s’està treballant: les raons que 
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porten a algú a acabar al carrer són diverses, 
des de la manca d’accés a l’habitatge fins a 
situacions administratives irregulars o 
problemes de salut mental. No és fàcil, sovint 
les persones no es deixen ajudar i a vegades 
es produeixen problemes de convivència: és 
un problema que es treballa també des de 
Serveis Socials i que es dona a tota la ciutat, 
no només a Montjuïc. 

Montse, veïna del C/ Sancho Marraco:              
· Denuncia que a l’interior d’illa entre el C/ 
Radas, Psg. de l’Exposició i C/ de la Palma hi 
ha problemes greus amb gavines i coloms: 
entren als habitatges, des dels baixos fins a 
l’àtic. No pot estendre la roba a causa dels 
excrements. Expressa molt malestar: ho han 
denunciat molts cops, han instal·lat punxes a 
tot arreu, però no s’ha solucionat.       
· Assenyala que al C/ Sancho Marraco hi ha 
unes escales que baixen cap al C/ de la 
Palma: fa 1 mes que les baranes estan 
corroïdes i no toquen el terra. Considera que 
és un perill per a les persones grans, ja que es 
mouen molt i no tenen estabilitat.        
· Opina que els cables d’electricitat que hi ha a 
les façanes generen una imatge desagradable. 
· Denuncia que al seu carrer les escales estan 
sempre molt brutes i mai s’hi ha arreglat res, 
es pregunta per què.                     

Raquel Gil respon que es preguntarà sobre si 
hi ha previsió de canviar les baranes de 
l’escala i quan es farà.                             
 
Pel que fa als coloms, es mirarà quines 
actuacions s’han fet, què ha funcionat i què no 
i com es pot reforçar aquesta qüestió: és un 
tema greu, sobretot a la part de dalt del barri. 

Vicens, veí del C/ Nou de la Rambla:       
· Denuncia que al C/ Nou de la Rambla 170 hi 
ha un edifici abandonat, tapiat i amb les 
finestres trencades que està ple de coloms. Ha 
posat denúncies i s’ha queixat moltes vegades 
sense obtenir cap solució: afirma que la 
situació és insostenible i que ni tan sols pot 
estendre la roba. En algun moment es va 
intentar fer-hi alguna cosa i la propietat de 
l’edifici va posar una reixa: fa temps que es va 
trencar i ara, a més de continuar entrant 
coloms a dins de l’edifici, n’hi ha que es 
queden morts i enganxats a la xarxa, 
empitjorant encara més la situació. Opina que 
l’Ajuntament hauria d’expropiar l’edifici.            
· Assenyala que el seu carrer està molt brut i 

Raquel Gil respon que es mirarà quines 
actuacions s’han fet en l’edifici abandonat i si 
es pot fer una actuació subsidiària. Expropiar 
l’edifici no és una opció senzilla, ni viable. 
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està ple de carros amb ferralla i bicicletes 
lligades a arbres, a més de pàrquings de 
motos, que dificulten la mobilitat. Demana que 
es posin aparcaments per a bicicletes i que es 
millori la neteja.   

Matilde, veïna: Proposa que s’instal·lin senyals 
de «Prohibit alimentar els coloms» a les places 
de Poble-sec: un dels problemes és que està 
ple de menjar que els hi tira la gent, cal fer 
conscienciació d’aquest problema i posar 
multes. Denuncia que els bancs del carrer 
estan plens d’excrements. 

Raquel Gil respon que es pot valorar la 
proposta, però opina que probablement no 
serà la solució: en molts casos, les persones 
que alimenten els coloms tenen una 
problemàtica darrera. S’haurà de buscar la 
solució més efectiva.  

Victòria, veïna:                         
· Explica que, a sota de casa seva, a la 
cantonada del C/ Olivera 15 amb C/ Bòbila 1, 
no hi passa el Servei de Neteja des del canvi 
de contracta. Hi ha uns quants arbres amb 
nius de coloms i hi ha molts problemes amb 
els excrements. Ha parlat amb els operaris de 
neteja i li han confirmat que aquest tram del C/ 
Olivera no consta a cap ruta de treball. Ha anat 
al Districte a denunciar aquest fet, però no ha 
obtingut cap solució. Demana que es cacin i 
s’exterminin els coloms.              
· Sobre el Pavelló Itàlia, no entén la normativa: 
que aquell terreny sigui zona verda i, en canvi, 
davant de Montjuïc no n’hi hagi. Opina que 
podria canviar-se la llei.      
· Denuncia que tota la muntanya de Montjuïc 
està molt abandonada i en mal estat. 
Assenyala que del C/ de la Guàrdia Urbana 
fins a la Font de Montjuïc ni tan sols està 
asfaltat. Pel que fa al Palau d’Esports, critica 
que fa molts anys que la situació no progressa.               
· Explica que a la seva finca han rehabilitat la 
façana, instal·lant plaques aïllants. Havien de 
rebre, com a mínim, 60.000 euros de 
subvenció dels fons Next Generation. Pregunta 
on van a parar les subvencions quan no 
s’atorguen.                   
· Pregunta com ha quedat el C/ Bòbila després 
dels últims canvis i si finalment es podrà pujar 
en cotxe.                       
· Indica que hi ha un problema amb la 
senyalització al C/ Olivera sobre el sentit de la 

Raquel Gil sobre l’estat de Montjuïc, respon 
que el Districte té un pressupost per a fer 
manteniment d’espais i pavimentacions. La 
voluntat és que s’incrementi, per a poder donar 
resposta, especialment, a llocs on no s’ha fet 
res de fa molt temps. També recorda que hi ha 
un projecte, en alguns espais on està ara la 
Fira, que ajudarà a millorar aquesta zona: hi 
haurà habitatges socials i alguns nous 
equipaments.                
 
Sobre les subvencions per a la rehabilitació de 
façanes, respon que els fons Next Generation 
no són de l’Ajuntament. Es posen a disposició 
des del Ministeri i l’Ajuntament facilita la 
tramitació als veïns que vulguin proposar 
projectes: si una part no se subvenciona 
perquè no es compleixen els requisits, els 
diners es queden al fons i van a la següent 
comunitat que presenti un projecte. Aquests 
fons després s’han de justificar davant la UE. 
El que ha fet l’Ajuntament ha sigut ajudar i fer 
assessoraments per a difondre la 
convocatòria.  
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circulació al C/ Pedreres i C/ Magalhaes. 

Maria Rosa, veïna: Indica que al C/ Radas 
amb C/ Elkano hi ha uns contenidors on 
s’acumulen les deixalles i la brossa sobre la 
vorera impedint, fins i tot, caminar. Ha vist a 
veïns deixant les bosses de la brossa a terra. 
Demana que es vigili i s’informi per a garantir 
un bon ús i que s’hi afegeixi un tercer 
contenidor gris. 

 

Pepa, veïna:                           
· Vol saber qui neteja sota les plantes a la pl. 
Pere Franquesa, el C/ Bòbila i el C/ França 
Xica. Els operaris del Servei de Neteja afirmen 
que no és la seva tasca i Parcs i Jardins ha 
podat tot el parc, que calia, però sota han 
aflorat llaunes, plàstics i deixalles.    
· Explica que fa poc que viu al Poble-sec i que 
aquest és el seu primer Consell de Barri, però 
remarca que la necessitat d’espais pel veïnat 
és important: opina que molts edificis que 
s’han mencionat avui podrien complir aquesta 
funció i demana si us plau que no es destinin a 
usos turístics: que s’hi facin projectes i que es 
compti amb la participació dels veïns. També 
denuncia que falten habitatges. A l’edifici de 
Paral·lel s’hi hauria de fer habitatge social: viu 
davant d’un bloc que no hi ha ni un veí, tot són 
pisos turístics i demana que el barri sigui pels 
seus veïns. 

Raquel Gil respon que es mirarà els llocs 
concrets amb problemes de neteja i es 
passarà nota als responsables.       Pel que 
fa a la necessitat d’espais, remarca que se 
n’ha parlat molt durant la tarda. Per altra 
banda, afirma que no hi haurà més habitatges 
per ús turístic: hi ha una limitació. El govern 
actual ha apostat perquè així sigui: si els pisos 
turístics són il·legals, es detecten i hi ha les 
sancions corresponents. Alhora, també es fa 
un seguiment dels que tenen llicència. Conclou 
afirmant que els pisos han de servir, 
prioritàriament, com a habitatge.  

Frederic, veí:                       
· Considera que la neteja no ha millorat. Té 
vídeos i fotos del seu carrer, del C/ Salvà fins 
al C/ Blai i cada dilluns està igual.     
· Assenyala que hi ha una botiga de queviures 
que està oberta tot el dia, no té paperera i 
tothom llença les deixalles al davant.     
· Pregunta qui controla les contractes de 
neteja. Exposa que passen 2 o 3 dies seguits a 
la setmana, però els divendres i els dilluns no 
ho fan i el carrer està molt brut.     
· Afirma que coneix veïns que volen marxar del 
barri a causa de la manca de neteja i que mai, 
en els 52 anys que fa que viu al barri, l’ha vist 
en aquest estat.                       
·  Recorda que es va dir que a Montjuïc no hi 

Raquel Gil respon que a les contractes de 
neteja, s’han multiplicat per 3 els inspectors i 
s’han multiplicat les sancions. Ningú ha dit que 
res sigui perfecte i la queixa és legítima, però 
s’està treballant per a millorar. Recorda que el 
contracte de neteja és el que té més recursos 
de l’Ajuntament: es fan inspeccions, es farà 
seguiment, s’ha pres nota del que s’ha dit i es 
treballarà per a millorar-ho durant el mandat.        
 
Sobre la Guàrdia Urbana, remarca que ara fa 
moltíssimes més tasques que les que feia fa 
50 anys a la ciutat: fa inspeccions de locals, 
inspeccions d’espai, qüestions de civisme, 
delinqüència, etcètera. Es disposa del resultat 
de les seves actuacions, es fa seguiment de 
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circularien vehicles pel carrer que puja des de 
la Zona Franca: explica que cada dia porta el 
seu net a l’Escola del Bosc i que hi ha tant 
trànsit que sembla una autopista.      
· Critica que al Paral·lel els patinets circulen 
sense cap control: la gent gran pateix quan 
camina per la vorera.                     
· Finalment, critica que no veu mai a la 
Guàrdia Urbana i considera que el cos policial 
ha davallat respecte al seu passat. 

les queixes i de les intervencions i fan molt 
bona feina. Sempre tot és millorable i, per això, 
s’ha dotat de molts més recursos. Al mandat 
anterior es van fer oposicions per incrementar 
250 policies nous a l’any fins a arribar a un 
total de 1000. Enguany se’n faran més, per 
cobrir les jubilacions que hi ha hagut durant 
aquest període. En aquest moment, l’equip de 
nit és compartit amb Les Corts i gràcies al fet 
que hi haurà més agents, s’arribarà a disposar 
d’un exclusiu per al Districte. Així i tot, no es 
podrà mai tenir un agent a cada cantonada, ni 
un informador a cada contenidor. S’ha 
d’entendre que s’ha d’intentar gestionar els 
interessos de tothom que viu  a la ciutat: quan 
no es veu la Guàrdia Urbana a un lloc, és 
perquè està fent feina a un altre. Ara, a més, 
també hi ha més Mossos d’Esquadra: hi ha el 
compromís amb la Generalitat que es 
desplegaran fins a 600 nous agents als 
pròxims mesos. Recorda que els recursos són 
limitats i s’ha de prioritzar on es posen.                  
 
Pel que fa a les queixes sobre la neteja en 
espais concrets, es compromet a traslladar-les 
als Serveis de Neteja del Districte.   

Sergi, veí:                              
· Pregunta si al Pavelló Itàlia hi hauria la 
possibilitat de fer una Modificació del Pla 
General Metropolità.                
· Explica que divendres passat va estar a una 
reunió amb el Conseller de Drets Socials. Un 
dels temes comentats va ser que hi ha molts 
ajuntaments del PSC als municipis al voltant 
de Barcelona, que afirmen que no tenen 
persones sensesostre i així no se’n fan càrrec. 
Ara que a Barcelona també governa el PSC, hi 
podria haver una major col·laboració sobre 
aquesta qüestió.                       
· Opina que, malgrat que hi hagi més Guàrdia 
Urbana, es necessita encara més: no pot ser 
que estiguin tot el dia atenent emergències i no 
puguin fer patrullatge a peu, especialment a 
les nits dels caps de setmana.       
· Denuncia un excés de taules a les terrasses 
del barri. Assenyala un nou local al C/ Vilà i 

Raquel Gil respon que, en el cas del Pavelló 
Itàlia, es va consultar i no es pot fer una 
Modificació del Pla General Metropolità.                     
 
Sobre la visita del Conseller de Drets Socials, 
destaca la necessitat de coordinar-se amb la 
resta d’ajuntaments de l’àrea metropolitana 
sobre el problema del sensellarisme. També 
remarca que la Generalitat hauria de posar 
recursos i no ho està fent: es troba a faltar una 
visió de país amb aquesta qüestió.                    
 
Sobre les terrasses, recorda que ja ha parlat 
de l’increment d’agents de la Guàrdia Urbana 
que permetrà un major control. També recorda 
que, durant la sortida de la COVID les 
terrasses van rebre ajudes des de 
l’Ajuntament: molts dels negocis són petits 
autònoms que van patir molt amb les 
restriccions de la pandèmia. En alguns casos 
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Vilà amb del C/ Font, Casa Montjuïc, que treu 
una taula als vespres, ocupant mitja vorera: la 
Guàrdia Urbana diu als veïns que truquin al 
112 quan vegin això, però no ve mai ningú 
perquè no es tracta d’una emergència.     
· Pregunta en quin punt es troba l’ordenança 
singular al C/ Blai: ara mateix no hi ha espai 
per a poder caminar als vespres a causa de 
les taules de les terrasses dels bars. Demana 
que es faci una regulació. 

concrets, s’ha permès mantenir aquestes 
terrasses, però en molts casos s’han retirat. 
Les terrasses han de complir la normativa. 
S’han de millorar les inspeccions, però quan 
els incompliments són reiterats, cal actuar: 
aquesta setmana, per exemple, a Ciutat Vella 
es retiraran 24 terrasses i no se’ls hi renovarà 
el permís de cara l’any vinent. Finalment, 
remarca que s’ha de trobar un equilibri i 
recorda que, durant la pandèmia, un estudi va 
demostrar que 18.000 treballadors de bars i 
restaurants de la ciutat van poder mantenir la 
seva feina gràcies a les terrasses 
extraordinàries que es van autoritzar. 

Yolanda, veïna del C/ Vilà i Vilà:          
· Parla per ella i per la seva comunitat de 
veïns. Assenyala que, des del Molino cap a 
baix, la zona està molt oblidada.        
· Denuncia que hi ha molta contaminació 
atmosfèrica i acústica al seu carrer: hi ha una 
escola bressol als baixos de la seva finca que 
creu que no compleix amb les normatives i li 
genera molèsties per soroll. Exposa que ha 
d’estar amb les finestres tancades a l’estiu i 
que no pot dormir i afirma que el soroll afecta a 
més de 25 portals del carrer. Afirma que ha 
presentat moltes instàncies, denúncies i ha 
contactat amb el Síndic de Greuges, però no 
ha rebut cap resposta. A més, han fet 
sonometries privades que han arribat a marcar 
fins a 70 dB. Expressa molt malestar.                    
· Demana que els polítics facin passejades i 
que es fixin en el mal estat dels carrers. 
Considera que la situació és horrorosa: 
denuncia molta inseguretat, robatoris, 
delinqüència, descoordinació i mitjans precaris 
del Servei de Neteja i problemes amb coloms, 
rates i gavines. 

Raquel Gil respon que hi ha constància que 
s’han fet sonometries pel tema de l’escola 
bressol. En aquest cas hi ha hagut dos 
expedients oberts durant molt temps:  en dues 
ocasions es van acabar aturant, perquè hi va 
haver dificultats per a poder accedir i fer les 
sonometries pertinents als habitatges dels 
veïns que presentaven les queixes. Per altra 
banda, un dels expedients va concloure que 
les mesures de soroll estaven dins dels límits 
legals: cal una sonometria pública perquè 
l’expedient administratiu sigui vàlid. S’ofereix a 
parlar després del Consell, perquè es tracta 
d’un tema complex i es compromet a fer 
seguiment del cas.                                  

Rosa, veïna:                                       
· Vol saber què s’hi pensa fer al tram del C/ 
Radas, a la part de baix. Recorda que s’havia 
dit que hi havia un projecte per a pl. del Setge. 
· Assenyala que cada dia es rega la pl. del 
Setge, però que el C/ Radas no es neteja tant. 

Eudosio Gutiérrez, Conseller del Barri, respon 
que hi havia un projecte a la pl. del Setge, 
juntament amb C/ Elkano: hi havia un 
pressupost i anava a entrar dins el Pla de 
Barris, però es va veure que no s’arribava 
econòmicament per a fer tota la intervenció. 
Des del C/ Concòrdia cap a Navas anava a ser 
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plataforma única i s’havia de debatre si el 
trànsit es tallaria a C/ Radas o al C/ Concòrdia. 
Ara tot està pendent de l’aprovació dels 
pressupostos, si bé les intervencions al C/ 
Elkano, C/ Radas i pl. del Setge seran 
prioritàries al moment que siguin 
possibles.  Raquel Gil afegeix que es 
revisarà la fase exacta del projecte i es 
comunicarà als veïns. 

Veí, José A.:  
· Pregunta que es farà amb C/ Font Honrada 
39: es tracta d’una finca adjudicada a 
l’Ajuntament durant el passat mandat. Ha vist 
que continua tancada i buida.    
· Demana si la comissió bilateral on s’ha de 

parlar de Paral·lel 149 ja s’ha fet. Recorda 
que a tot l’Estat espanyol, el govern ja ha 
cedit 35 locals a ajuntaments. Critica que, 
des del Centre Cívic El Sortidor fins al C/ 
Lleida, no hi ha ni un metre quadrat per a 
usos veïnals, alhora que l’Ajuntament és 
propietari de finques buides com la del C/ 
Font Honrada. 
 
· Assenyala que entre Poble-sec i Sant 
Antoni hi ha el quilòmetre quadrat amb 
més densitat d’habitants de tota la ciutat.                      

· Recorda que s’ha mencionat la Taula de 
Mobilitat i la Regidora no ha donat cap 
resposta.  · Proposa que, en lloc de posar 
multes a qui alimenti als coloms, se’ls hi 
condemni a fer treball social netejant els 
excrements dels ocells.   · Critica que els 
turistes fan el que volen a la muntanya de 
Montjuïc. 

Raquel Gil respon que la comissió bilateral 
encara s’ha de celebrar.  
 
Pel que fa al C/ Font Honrada 39, respon que 
es tracta d’un edifici que va comprar l’IMHAB 
amb tempteig i retracte, però es troba en molt 
mal estat: les obres han de començar aviat, 
però la rehabilitació serà llarga.       
 
Sobre la Taula de Mobilitat, respon que es 
convocarà abans que s’acabi l’any: encara no 
pot dir una data concreta.           
 
Sobre el local de Paral·lel i la comissió 
bilateral, explica que hi ha ajuntaments més 
petits que van pactant temes amb el govern 
central, però la dimensió de Barcelona és molt 
diferent: entre altres temes, s’ha de parlar del 
transport públic i altres inversions que s’han de 
fer a la ciutat. Per tant, el format no es pot 
plantejar d’un dia per l’altre, perquè els temes 
s’han de treballar a fons. Així i tot, recorda que 
la qüestió d’aquest local ja s’ha traslladat amb 
antelació.                              
 
Sobre el problema de les persones que 
alimenten coloms, reitera que sempre s’intenta 
veure quina és la raó darrere de les diferents 
conductes problemàtiques i que s’intenten 
treballar solucions amb equips socials, abans 
que amb la Guàrdia Urbana.   

Alejandro, membre de la CUP Sants-Montjuïc:                         
· Demana que les persones que ocupen la 
taula del Consell de Barri intentin evitar els 
comentaris racistes per part dels participants: 
considera que combatre aquests discursos és 

Raquel Gil respon que el govern no ha fet cap 
acord amb Trias ni amb cap grup polític i 
menys encara pel PEUAT. La notícia es va 
publicar arran d’una votació que es va fer a 
una comissió: el PSC es va abstenir per una 
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responsabilitat de tothom.              
· Assenyala que fa pocs dies es va anunciar un 
pacte entre el PSC i Trias que relaxa el Pla 
Urbanístic Especial d’Allotjaments Turístics 
(PEUAT), que regula els pisos turístics i que 
prohibeix l’obertura de nous als barris de la 
Zona 1 com Poble-sec. Pregunta quant de 
certa és aquesta notícia, davant les 
informacions contradictòries publicades als 
mitjans de comunicació.                 
· Denuncia que fa anys que es viu un procés 
de gentrificació al barri, que està eliminant la 
seva vida comunitària: prova d’aquest fet és el 
C/ Blai o el Bloc Llavors. Opina que, 
mentrestant, l’Ajuntament permet la 
massificació turística fent polítiques al servei 
del lobby de l’hosteleria, alhora que s’expulsa 
sistemàticament a persones de casa seva. 
Critica que el preu mitjà del lloguer al Poble-
sec sobrepassa els 900 € de mitjana. 

altra raó i, des d’alguns mitjans, es va fer la 
lectura que s’havia fet un pacte. Afirma que no 
és així i que no hi ha cap intenció de canviar el 
PEUAT. L’únic que s’ha pactat és la 
modificació del 30%, perquè no sigui 
obligatòria: Laia Bonet, Tinent d’Alcalde 
d’Habitatge, va explicar-ho públicament.         

Ramon, veí: Opina que a l’edifici abandonat 
del C/ Piquer 10 pot haver-hi un problema de 
salut pública.  A més, hi ha un altre problema: 
l’edifici està derruït i és molt antic, està tot 
ensorrat, amb piles de runa de 3 o 4 metres 
d’alçada. Com que no hi ha sostre, quan plou, 
s’omple d’aigua com si fos una piscina: podria 
ser que rebenti, afectant el pàrquing del costat 
i al centre d’assistència sanitària. Opina que és 
un tema urgent i que pot ser molt perillós per a 
les persones que circulen pel carrer. 

Raquel Gil es compromet a incorporar les 
observacions del veí i a tenir-les en compte. 

Yolanda, veïna:                        
· Apunta que la realitat del barri és molt 
diferent de la que es veu als Consells de Barri. 
Hi ha veïns i veïnes que venen de cultures 
molt diferents i que, sovint, no disposen 
d’informació suficient. Opina que s’hauria de 
renovar i potenciar l’educació sobre les 
normatives.  
· Considera que seria necessari que la Guàrdia 
Urbana patrullés a peu pel barri i pogués donar 
tocs d’atenció davant les conductes incíviques. 

 

Sònia, veïna del C/ Vilà i Vilà:                      
· Explica que ha estat batallant perquè es 
netegi més a la seva zona i que percep una 
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millora.  
· Apunta que els problemes d’incivisme no 
només els generen els turistes o la gent de 
fora, també els provoquen els veïns del barri. 
Opina que s’han de posar multes i prendre 
mesures coactives.                        
· Denuncia que els patinets circulen de manera 
perillosa i no fan cas a res. 

Marc, membre de la CUP Sants-Montjuïc:   
Pregunta per què, des del govern municipal, es 
vol modificar l’obligació del 30% de construcció 
d’habitatge social. 

Raquel Gil respon que, en la pràctica, la 
mesura del 30% obligatori no ha funcionat: hi 
havia privats que deixaven de construir. S’està 
estudiant de mantenir una obligatorietat del 
30%, però no necessàriament en pisos, sinó 
en diners: s’estan buscant fórmules per obtenir 
el resultat buscat. 

          
Raquel Gil agraeix el compromís, el temps i el to de les intervencions i conclou la sessió. 


